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Verslag van de ledenvergadering VEN op dinsdag 21 november 2023– aanvang 10.00 uur    

                                                                                                      Locatie: De Molen (Vriezes Erfgoed)  Wapenveld 
 

Aanwezig: 
Wijnand Wagenvoort, Pyroworks, vice voorzitter 
Maarten Heukels, Impuls specials FX, secretaris 
Ron de Koster, de Koster Pyrotechnische Evenementen, voorzitter 
Harry Wiessenhaan, - Special Effects Wiessenhaan  
Jasper Borsboom- Fuego Fireworks 
Cecile Borsboom- Fuego Fireworks, Penningmeester (es) 
John Wagenvoort, Wagenvoort Vuurwerk 
Tim Sinkeldam, Backstage Productions – algemeen bestuurslid 
Gert van Roekel, Xena Vuurwerk  
Tim Nijs  -GO Fox Specials 
Paul Warmerdam – The Pyro Company 
Kees van de Beek, Stafbureau 

Afwezig: 
Frits Pen – Dream Fireworks 
Elwin van den Berg, Vulcan Europe 
Roel van Elferen, Mirage/ Global SFX 
Lucas Gerritzen, Pyrofoor Amsterdam 
Raimond Meester, Master Pyrotech 
Carolien Meijer, Nationaal Opera en Ballet 
Kees Jansse, Brandersstad Vuurwerk – m.k.a. 
Bob Langras, DFP  - m.k.a. 
René Groenendaal, Grooney Pyro Effects 
Jan Pruiksma, Sense Effects 
Aad Bessems, Bessems Pyro Events 

 
1. Opening en Welkom 

Ron heet een ieder welkom. Helaas zijn een aantal mensen niet aanwezig; jammer want dit is een eerste fysieke 
bijeenkomst na een langdurige periode ingeluid door het Corona tijdperk. 
- aansluitend aan deze vergadering zal ex VEN lid Hein Hofmeester een boekpresentatie houden van zijn boek 
met de historie vuurwerk in de periode 1821-2021. 
- een speciaal welkom van twee nieuwe leden: Tim Nijs en Paul Warmerdam. 
- de Pyrofoor heeft voorlopig aangegeven te willen stoppen met hun lidmaatschap; het bestuur is nog met hen in 
  gesprek en hoopt dat de huidige meningsverschillen glad gestreken kunnen worden en hen te behouden binnen 
  onze branchevereniging. 
 

2. Mededelingen en vaststelling agenda 
*Er zijn verder geen aanvullingen op de agenda voor vandaag.  
2a. In de afgelopen jaren hebben we een aantal malen een korting verleend op de basiscontributie van € 750,00 
excl. btw per jaar. In de Corona tijd 100% - teruglopend van 50% naar 75% in 2023. 
In verband met kostenverhogingen – o.a. advocaatkosten en NEN normering, stelt het bestuur voor om voor het 
jaar 2024 weer het volle bedrag van € 750,00 excl. btw als contributie te hanteren. 
Alle aanwezigen gaan hiermee akkoord en wordt er aldus besloten. 



 

 
2 

 
 

3. Verslag van de vorige bijeenkomst 4 april 2023 
Er zijn geen opmerking-vragen of aanvullingen. De notulen worden goedgekeurd en vastgesteld. 
3a. De vraag luidt hoe de ervaringen van de leden zijn met  het delen van de notulen van de   
       bestuursvergaderingen. Er wordt bevestigd dat deze stukken worden gelezen; reden om hier lekker mee  
       door te gaan! 
 

4. Melden van ongewoon voorval – incidenten 
4a. Het gaat hierbij om, incidenten waarbij publiek schade of hindert ondervindt. 
     Er bestaat reeds een wettelijke verplichting om dergelijke zaken aan de overheid te melden. 

• Alle aanwezigen spreken nu af dat alle leden dergelijke incidenten ook even melden aan het bestuur van de 
vereniging. Hiermee kunnen we voorkomen dat handhavers en andere kritische figuren individueel vragen 
gaan stellen bij ons bedrijf (al dan geen lid van de VEN). 
Teneinde met één mond en hetzelfde geluid  te kunnen laten horen is het van belang voor ons allen dat met 
deze wijze van “interne ”meldingen geen hetzes ontstaan; bij onduidelijkheden en onwaarheden kan elk 
bedrijf last ondervinden van individuele acties.  
- Daarnaast is het zeer belangrijk en nuttig dat we van elkaar kunnen leren; bovendien ook nuttig in geval 

van een mankement aan een artikel. Samen kunnen we zo ons imago, maar vooral de veiligheid 
bevorderen! 

o       We spreken vooral over incidenten waarbij publiek bij betrokken is. 
Alle aanwezigen stemmen hiermee in: meldingen ook zelf inschatten en afwegen of het algemeen belang 
geschaad zou kunnen worden. Meldingen zeker doen als het bestuur hier om vraagt! 

 
4b. Probleem bij Xena m.b.t. stikkering  (Gert van Roekel licht even toe………) 
       Zoals bekend ontstond er een probleem vanuit provincie Utrecht over veiligheidsafstanden welke op een  
      artikel zou moeten staan. Gert heeft met eigen stikkers de veiligheidsafstanden aangebracht, hetgeen na lang  
     debatteren is uitgelopen op een voornemen van IL&T om een “last onder dwangsom” op te leggen. 
      Hierop is in overleg met het bestuur een advocaat in de arm genomen en werd een “zienswijze” opgesteld. 
      De procedure heeft lang geduurd  -  mede vanwege de trage reacties vanuit de overheden -  doch uiteindelijk  
      heeft  IL&T besloten de zaak te laten rusten. 

- Aangezien we allen een algemeen belang hebben bij deze kwestie, heeft de vereniging de 
advocaatkosten betaald – tot op heden ¼ 6800,00 excl. btw. – er ligt nu een vorm van jurisprudentie die 
door alle leden gebruikt kan worden, mochten zij in de toekomst ook hiermee te maken krijgen! 

- Al met al heeft onze investering zijn waarde bewezen. 
Opmerkingen hierbij: 
a. Let wel: de NEN normeringen blijven nog steeds leidend……… 
b. Harry Wiessenhaan deelt ook een gelijkwaardige ervaring waaruit blijkt door met harde hand (wel 

gefundeerd natuurlijk) terug te slaan r zeker wel gelijk te halen is. M.a.w.: blijf niet altijd te passief! 
 

5. Overleg met ministerie van I&W / annex SZW 

                           
  a. Bij het Ministerie van I&W is de ontstane problematiek met LWVC over T1-T2 aangekaart. 
  Het probleem gaat vooral over veiligheidsafstanden. Er waren wat afspraken gemaakt met Dhr. Said; doch deze 
verdween weer met de gebruikelijke stoelendans bij de overheid en daarvoor in de plaats verscheen een tweetal    
dames op het toneel. “Resultaat” tot op heden nog steeds nul op rekest.  
- Via buitenom tijdens een NEN bijeenkomst werden betreffende personen door Ron voor blok gezet! 

De NEN grijpt ook niet in omdat dit niet hun eerste doel is. Volgens ons is de implementatie van NEN normen 
wel degelijk een tak voor de NEN! 

- In de praktijk blijkt het best nuttig om in het kader van de NEN normeringen van de partij te zijn; op deze 
manier ontmoeten we ook regelmatig voor ons belangrijke overheidspersonen buiten hun eigen comfortzone. 
Naast Ron is nu ook Cecile namens de VEN toegevoegd om de NEN bijeenkomsten te bezoeken. Deelname kost 
ons wel € 3000,00 per jaar, maar blijkt nu reeds vruchten af te werpen. 
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b. Pyropas (Benelux) – het Ministerie heeft onlangs een publicatie uit doen gaan voor het invoeren van een   
    Pyropas. Wij hebben u per mail geattendeerd op de mogelijkheid om via een internetconsultatie bezwaren en  
    zienswijzen in te brengen. Hopelijk heeft u daar gebruik van gemaakt. 
Het doel van deze Pyropas is om “illegaliteit in te dammen”, zo verkondigt het Ministerie. 
De houders van deze pas kunnen puur alleen in- en verkopen bij andere pashouders. Handel met anderen wordt 
als illegaal beschouwd.  

- Wij hebben aangegeven tegen dit systeem te zijn. 
- De pas geldt alleen binnen Benelux; handel met bijvoorbeeld Duitsland valt hier niet onder. 
- Waarom wordt er in het kader van illegaliteit altijd naar de branche verwezen? Kijk eens naar toestanden 

bij (betaald) voetbal! Immers T1 Flares vuurwerk valt ook onder de pyropas en komen zeker niet uit onze 
kringen. 

- Er is een klacht ingediend bij ATR (voorheen Actal) vanwege onnodige zware regeldruk en 
administratieve lasten. ATR gaat nu bezwaar indienen bij het Ministerie vanwege onrechtmatige 
verzwaring. 
 

c. Huidige certificering vuurwerkdeskundige 
Binnen het College van deskundigen wordt i.s.m. Ministerie van SZW druk gewerkt aan een nieuwe regeling. 
Binnen de nieuwe Arbowet regels en werkplan valt de certificering ook hieronder. 
o De nieuwe regeling zal er als volt uit gaan zien: 

Momenteel wordt door de opleidingsinstituten gewerkt aan een aantal nieuwe toetsvragen. 
Er komt straks een “toets van vakbekwaamheid” / dit is een theoretische aangelegenheid. 
Nieuwkomers kunnen met dit document gedurende drie jaar onder toezicht werken als beziger. 
Na verloop van drie jaar kan men eventueel -onder voorwaarden (praktijkervaring / VOG, etc.) -  een 
eigen toepassingsvergunning aanvragen, als men dat wenst. Verplichte verzekering zal altijd een 
hobbel blijven…………. 
 
Het Ministerie heeft inmiddels een extern bureau aangetrokken en wil dit graag nog voor januari 
2024 er doorheen drukken, maar wij opteren voor een overgangstermijn. 
 
Elke (be)werker van vuurwerk moet straks in het bezit zijn van een erkenning. Dit geldt ook voor 
winkeliers van consumentenvuurwerk. Daar dient altijd een “erkende toezichthouder” aanwezig te 
zijn. In het kader daarvan heeft Frans Köhler namens Vuurwerkcheck/BPN plaatsgenomen binnen 
het college van Deskundigen en praat mee over dit onderwerp. 
-Alleen overheden (politie-brandweer etc.)  krijgen een ontheffing; iets waar wij tegen zijn. 
Testen wordt bijvoorbeeld uitbesteed aan een externe partij Peutz; zijn zij dan wel weer 
gecertificeerd? 
Er wordt nog verder nagedacht over de wijze van examineren (bijvoorbeeld winkeliers examen 
tijdens “demodagen”).  

 
 

6. Nieuws van werkgroepen 
a. T1/T2 (F3-F4) documenten 

Er zijn diverse overleggingen gaande………. 
Bijvoorbeeld: F1 ijsfonteinen > wel of geen vergunning nodig bij professioneel gebruik? 
M.a.w. worden restaurants dan ook aangemerkt als professionele gebruiker welke een vergunning nodig 
heeft…………. 

b. Opleidingen en Commissie van Deskundigen 
Er ontstaat mogelijk een vacature binnen het college van Deskundigen. 
Jos Fransen heeft zijn toko verkocht; waardoor er mogelijk een vacature gaat ontstaan. Het kost wel de 
nodige tijd, het stemrecht binnen het college ligt bij de drie personen uit de branche: Ron de Koster, Jos 
Fransen en Gerard Fernandez namens de certificaathouders. Het stemrecht is een belangrijk goed en 
moeten we bewaken. 
Cecile Borsboom is bereid zich kandidaat te stellen; voorkeur voor iemand uit de PSE hoek…….. 

c. Subafdeling SFX – special effects – zijnde niet vuurwerk 
Er zijn nog geen echte vorderingen gemaakt binnen deze werkgroep. 
Ondertussen zijn er steeds meer locaties welke eisen gaan stellen… 
Ook verzekeringen kunnen extra eisen gaan stellen. 
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Pas op voor ongewenste bijeffecten; het moet geen extra lasten qua wettelijke uitvoeringen mee 
brengen. 
Besluit: De werkgroep bestaat uit Maarten Heukels, Roel van Elferen – Tim Nijs is bereid om hier een 
steentje bij te dragen. 
Laten we een plan maken waarbij dit onderwerp puur binnen de vereniging blijft en voorlopig niet met 
buitenstaanders wordt gedeeld. 
Doelen vaststellen en mogelijkheid om een zelfstandige unit van te maken; buiten de vereniging om. 
De werkgroep kan aan de slag. 

d. RI&E 
o Vanuit het veld is er steeds meer vraag naar een deugdelijke RI&E. 
We zijn momenteel druk bezig met Gerard Fernandez om een branche brede, overzichtelijke versie van 
een RI& op te stellen. We zijn in afwachting. 
-LMRA als leidraad is prima  (maar niet om van tevoren in te vullen, slechts op de locatie beoordelen) 

e. Vergroening 
Frits is helaas niet aanwezig………. 

o  Er mag geen plastic voor eenmalig gebruik worden gebruikt 
Wij maken gebruik van reeds gerecyclede producten (bijvoorbeeld van Ricasa). 
Met name een “schoonverklaring” bij hergebruik is van belang. 

f. Mediastrategie 
Geen bijzonderheden 
We moeten één geluid vanuit de branche laten horen.( Zie ook bij punt 4) 

g. Natuurwetgeving en Milieu 
De wet werd uitgesteld naar januari 2024. 
Maarten geeft verdere toelichting: er werd een project opgestart met bureau Tauw. 
Vooral ecologisch vuurwerk voert de hoofdlijn. 
Bij grootschalige evenementen maakt deze wetgeving vaak standaard deel uit van de door de 
organisator opgemaakte vergunningsaanvraag. 
 

 
7. LWVC – nieuws 

De laatste vergadering heeft geen doorgang gevonden omdat de agenda ontbrak. 
Er zijn weinig constructieve vergaderingen gehouden. 
Afgelopen week waren de Landelijke Vuurwerkdagen; deelname van het bestuur vanwege onvoorziene 
omstandigheden heeft niet plaats gevonden. 

 
 

8. Wat verder ter tafel komt 
Aansluitend op onze vergadering – na de lunch -  zal oud VEN lid Hein Hofmeester zijn boek presenteren. 
 
Het bestuur heeft besloten om alle VEN leden ( de aanwezige leden ontvangen deze vandaag en de niet 
aanwezige leden worden nagezonden)  een gratis boek aan te bieden. 
Dit als waardering voor hun actieve lidmaatschap van onze vereniging. 
 

9. Rondvraag 
 

Harry Wiessenhaan  - geeft aan om met zijn bedrijf te stoppen. Hij heeft op een respectabele leeftijd bereikt en 
gaat  zijn actieve loopbaan beëindigen. Helaas gaat Rick wegens gezondheidsredenen niet verder met de zaak. 
Het gevolg is dat ze gaan stoppen met het lidmaatschap van de VEN. Harry deelt mee het altijd bijzonder naar de 
zin te hebben gehad, maar ”De Tijd” is nu gekomen …………… 
Ron dankt Harry voor hun positieve bijdrage en wenst hen al het goede voor de verdere toekomst. 
- Tot slot vertelt Harry nog een aantal leuke anekdotes met als rode draad “een que is een que”! …………… 
 
Wijnand Wagenvoort -  geeft wat voer voor een kleine discussie. Hij heeft onlangs in Brabant een bijzondere 
ervaring opgedaan. De regel is dat een vergunning aanvraag 2 weken vòòr de evenementdatum ingediend moet 
zijn. Betekent dit nu 14 dagen; en telt de zaterdag/zondag mee als werkdag? Verschil per provincie? 
Eindconclusie: hou zelf voldoende rekening met de gestelde termijn van 2 weken! Bouw mogelijk marge in. 
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Jasper Borsboom -  stipt nog eens aan: “vuurwerk boven publiek” > airbust bijvoorbeeld. Dit artikel is niet 
specifiek gemaakt voor boven  publiek, maar wordt er vaak wel voor gebruikt! 
Sparkels bestaat uit kleine metaaldelen. Dit artikel staat onder negatieve druk. 
➢ Een ieder dient zelf te bepalen hoe hij hier omgaat qua gezondheid en gevolgen. 

Er wordt geen VEN-tandpunt ingenomen; boerenverstand gebruiken! 
 

 
10.  Afsluiting 

Ron bedankt een ieder voor zijn/haar inbreng. Het bestuur blijft actief! 
In het voorjaar 2024 is de volgende vergadering; uitnodiging en ZOOM link volgen t.z.t. 
 

  
 
Volgende vergadering: voorjaar 2024 
 
 
 
0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0- 
 
 

 
 
 

 
Hein Hofmeester (oud VEN lid)    > presentatie van zijn boek 
Hein heeft een interessante en een aantal leuke wetenswaardigheden vertelt over “pyrotechniek” 
waar vuurwerk een groot aandeel in heeft 
 
 
“Ernst en Lust: 200 jaar Vuurwerk Historie in Nederland” 
Met veel vakkennis en toewijding heeft Hein Hofmeester, oud directeur JNS Pyrotechniek, een boek geschreven 
over de historie van vuurwerk. Het boek “Ernst en Lust: 200 jaar Vuurwerk Historie in Nederland” is een eerbetoon 
aan iedereen die een bijdrage heeft geleverd aan de 200-jarige historie in Nederland. Van eerste vuurwerkbedrijven 
tot de modernste vuurwerkshows van deze eeuw, dit boek biedt een diepgaand inzicht in de Nederlandse 
vuurwerkindustrie. 

 


